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TILSTEDE PÅ MØTET: 

Medlemmer: 

Siv Anita Johnsen Brekke, Ronny Borge, Hege Harsvik, Trine Nordvik Løkås, Jørn 
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UNDERSKRIFTER: 

Vi bekrefter med våre underskrifter at møteboken er ført i samsvar med det som ble bestemt på møtet: 

 

Fauske 16.03.15 

 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

 

 

 

Siv Anita Johnsen Brekke 

ordfører 

representant representant 

 

Protokollen er godkjent av formannskapet i møte nr             den 

Hovedutskrift sendes: 

Ordfører - Rådmann - Kommunalsjefer - Personalsjef - Økonomisjef 

Salten Kommunerevisjon 

Bibliotekene 

Lokal presse 

Politiske partier 

Gruppeledere 

 

Utskrift er foretatt den  16.03.15  

 

MERKNADER: 

 

Det var ingen merknader til innkallinga. 

 

Merknader til sakslista: 

 Ronny Borge vil til slutt stille noen spørsmål 

 

Sakslista ble enstemmig godkjent. 



 

 

Spørsmål fra Ronny Borge (H): 

1. Vestmyra skole. Bytte av entreprenør. Hva er ulikt med de 2 sakene? 

2. Eiendomsskatt 

 

Rådmannen svarte: 

1. Vi har mottatt en generell forespørsel fra Hent. Har vist til retningslinjene. Hent har ikke 

kommet med ønske om bytting. 

2. Regnskapssjef og økonomisjef orienterte. 

 

 

 

Saksliste 

Sak nr.: Sakstittel: 

012/15 GODKJENNING AV MØTEBOK 

013/15 EVALUERING AV FAUNA KF - ENDELIG RAPPORT 

014/15 FRILUFTSLIVETS ÅR KOMMUNE 

015/15 KOMMUNIKASJONSSTRATEGI 2014 - 2016 - MULIGHETSSTUDIER 

FOR SALTEN 

016/15 OPPTAK AV STARTLÅNSMIDLER FRA HUSBANKEN TIL 

VIDEREFORMIDLING FOR 2015 

017/15 SØKNAD OM TILSKUDD FRA NÆRINGSFONDET TIL 

HOVEDPROSJEKT PÅ SJØNSTÅ GÅRD 

018/15 SØKNAD OM SKJENKEBEVILLING AV ALKOHOL - FAUSKE 

JERNBANEKAFE TAKEOVER AS 

019/15 NYVALG ETTER BORTGANG - BERNT GØRAN LUND 

020/15 REFERATSAKER I PERIODEN 
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SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   15/3675      

 Arkiv sakID.:   15/868  Saksansvarlig:  Berit Vestvann Johnsen  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Formannskap 
 

Sak nr.:    012/15 FORMANNSKAP Dato:  16.03.2015 

 

 

 

GODKJENNING AV MØTEBOK 

 

 
Vedlegg: Møtebok nr. 1/2015 

 

Sammendrag: 
 

Se vedlagte møtebok. 

 

INNSTILLING : 
 

Vedlagte møtebok nr. 1/2015 godkjennes. 

 

 

FOR-012/15 VEDTAK-  16.03.2015 
 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

  



 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   15/3651      

      Arkiv sakID.:   14/642  Saksbehandler:  Even Ediassen  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans:  
 

Sak nr.:    047/14 FORMANNSKAP Dato:  05.05.2014 

 045/14 KOMMUNESTYRE  22.05.2014 

 085/14 KOMMUNESTYRE  02.10.2014 

 106/14 FORMANNSKAP  01.12.2014 

 011/14 PARTSSAMMENSATT UTVALG  01.12.2014 

 016/14 ARBEIDSMILJØUTVALG  03.12.2014 

 003/15 PARTSSAMMENSATT UTVALG  16.03.2015 

 013/15 FORMANNSKAP  16.03.2015 

  KOMMUNESTYRE  26.03.2015 

 

 

 

EVALUERING AV FAUNA KF - ENDELIG RAPPORT  

   

 
Vedlegg: Evaluering av Fauna KF – endelig rapport fra Essensi AS 

  

 

Sammendrag: 
 

Formannskapet har i vedtak av 01.2.2014 bedt rådmannen innen 26.03.2015 legge frem en sak 

for formannskap og partssammensatt utvalg, en evaluering av Fauna KF med henblikk på 

fremtidig organisering, oppgavefordeling og bemanning, samt støtte til interesseorganisasjoner 

for næringslivet. Det settes av inntil kroner 100 000 fra Formannskapets disposisjonskonto til 

evalueringen. 

 

Saksopplysninger: 

 

Etter forutgående konkuranseutlysning ble oppdraget tildelt Essensi AS ved Berit Laastad. 

 

Saksbehandlers vurdering: 

 

Vedlagt følger rapport med anbefalinger fra Essensi AS. Rådmannen er av den oppfatning at det 

er gjort et godt arbeide innenfor en begrenset tid. Rådmannen anser at arbeidet som er gjort vil 

være tilstrekkelig for formannskapet til å fatte et vedtak. 

 

Rådmannen slutter seg til de anbefalinger som fremkommer i rapporten og anbefaler at 

nåværende organisering opprettholdes. 

 

Det vises til anbefalingene i punkt 6 i rapporten som følger; 



- Tydeliggjøre forventninger til Fauna fra Fauske kommune som eier.  

- Beslutte valg av fremtidig organisasjonsmodell, og på den måten gi forutsigbarhet og ro 

for ansatte og organisasjonen til å arbeide videre.  



- Gjennomføre valg av styre jfr vedtektene. Et medlem er trådt ut og ikke erstattet, og siden 

styret sitter «på overtid» jfr. vedtektene, må de enten gjenvelges eller erstattes. Det 

anbefales bruk av valgkomite for å sikre en god og helhetlig sammensetning av styret.  

- Avklar og etabler rutine for oftere og jevnlige møter mellom Fauna og 

næringsstyret/formannskap, kommunestyre og ordfører/rådmann. Eventuelt også med 

gruppeledere 

- Ruller og utvikle ny strategisk plan (SNP) for 2016-2019. Prosessen må involvere og 

bidra til eierskap hos politisk og administrativ ledelse, samt lokalt næringsliv. Felles 

strategiseminar kan være naturlig å gjennomføre etter høstens kommunevalg.  

- SNP må få en posisjon som en sentral del av kommunens plandokumenter, og ses i 

sammenheng med bl.a. kommunens overordnede samfunnsplan.  

- Deretter utvikle foretaket videre i samsvar med strategiske valg, herunder videreutvikling 

av organisasjon, kompetanse  

 

 

RÅDMANNENS FORSLAG TIL INNSTILLING : 
 

1. Kommunestyret vedtar å beholde Fauna KF som et kommunalt foretak. 

2. Den økonomiske støtten til Fauske Næringsforum opprettholdes, men det utarbeides 

retningslinjer for hvordan støtte skal nyttes og årlige rapportering. 

 

 

PART-003/15 VEDTAK-  16.03.2015 
 

Ronny Borge (H) fremmet følgende forslag til nytt pkt. 3: 

3. Det settes ned en valgkomite bestående av 3 repr. 

Innstillingen fra valgkomiteen skal foreligge til kommunestyret møte 21. mai. 

Komiteen skal bestå av ordfører, varaordfører og Jørn Stene. 

 

Rådmannens forslag til innstilling samt H’s forslag ble enstemmig vedtatt. 

 

INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 

1. Kommunestyret vedtar å beholde Fauna KF som et kommunalt foretak. 

2. Den økonomiske støtten til Fauske Næringsforum opprettholdes, men det utarbeides 

retningslinjer for hvordan støtte skal nyttes og årlige rapportering. 

3. Det settes ned en valgkomite bestående av 3 repr. 

Innstillingen fra valgkomiteen skal foreligge til kommunestyret møte 21. mai. 

Komiteen skal bestå av ordfører, varaordfører og Jørn Stene. 

 

 

FOR-013/15 VEDTAK-  16.03.2015 
 

Partssammensatt utvalgs innstiling ble enstemmig vedtatt. 

 

INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 

1. Kommunestyret vedtar å beholde Fauna KF som et kommunalt foretak. 

2. Den økonomiske støtten til Fauske Næringsforum opprettholdes, men det utarbeides 

retningslinjer for hvordan støtte skal nyttes og årlige rapportering. 

3. Det settes ned en valgkomite bestående av 3 repr. 

Innstillingen fra valgkomiteen skal foreligge til kommunestyret møte 21. mai. 



Komiteen skal bestå av ordfører, varaordfører og Jørn Stene. 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

 

 

 

  



 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   15/2787      

      Arkiv sakID.:   15/656  Saksbehandler:  Irene Larssen  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    014/15 FORMANNSKAP Dato:  16.03.2015 

 

 

 

FRILUFTSLIVETS ÅR KOMMUNE 

   

 
Vedlegg: Ingen 

 

Sammendrag: 
 

Regjeringen har bestemt at 2015 skal være «Friluftslivets År» med visjonen  

«Flere ut – oftere!». 

 

Hovedmålet for året er todelt: 

1. Å gi friluftsliv økt oppmerksomhet. 

2. Å gi varig form av økt deltakelse i friluftsliv i alle deler av befolkningen. 

 

Friluftslivets År skal være en stor folkelig mobilisering av frivillighet, offentlige instanser, 

næringslivet og enkeltindivider. Kommunene er viktige aktører. 

 

Det er i 2015 10 års siden Fauske kommunestyre vedtok satsning på Folkehelse. Friluftsliv og 

folks helse har en klar sammenheng.  

 

Saksopplysninger: 

 

Norsk Friluftsliv og Friluftsrådenes Landsforbund har invitert alle landets kommuner til å gjøre 

vedtak om å være en «Friluftslivets År kommune». De kommuner som gjør vedtak om å være en 

«Friluftslivets År kommune», kan også delta i kåringen av «Årets friluftslivskommune». 

 

Krav til Friluftslivets År kommune. 

For å bli en «Friluftslivets År kommune», må kommunestyret gjøre nedenstående vedtak. 

 

Kommune vil støtte opp om Friluftslivets År 2015 og arbeide for målene om å gi friluftsliv økt 

oppmerksomhet og varlig resultater i form av økt deltakelse i friluftsliv i alle deler av 

befolkningen. 

 

Kommunen vil: 

 Støtte opp om lokale arrangement og aktiviteter i Friluftslivets År. 

 Vektlegge hensyn til friluftsliv i kommunens planarbeid. 

 Stimulere kommunens barnehager og skoler til å bruke naturen til leik og læring. 

 Satse på stien som aktivitetsanlegg. 

 Bruke friluftsliv som et positivt virkemiddel i kommunens folkehelsearbeid. 

 Arrangere Ordførerens tur; - åpen tur med Ordføreren som turleder. 



 Stille opp på bålsamtale eller annen møte med friluftsorganisasjonene i kommunen. 

 

Alle kommuner som gjør kommunestyrevedtak om å være Friluftslivets År kommune, får 

tilsendt diplom som en bekreftelse. I tillegg er kommunen også automatisk nominert til å bli  

«Årets friluftslivskommune». For å delta i denne kåringen, må en fylle inn et skjema innen 1. 

oktober 2015 om hvordan kommunen satser på friluftsliv. Selve kåringen vil skje på 

oppfølgingskonferansen for Friluftslivets År i slutten av året.  

 

 

Saksbehandlers vurdering: 

 

Fauske kommune har i 2015 10 års jubileum som folkehelsekommune. I løpet av året vil 

jubileumsåret bli markert med ulike arrangement. Årets første arrangement fant sted fra 13. til 

14. januar. I anledning åpningen av Friluftslivets år overnattet Ordfører med flere i Melenci 

parken. Arrangementet var med på å skape oppmerksomhet rundt friluftslivets år og Fauske 

kommune 10 år som folkehelsekommune. 

 

Det vil i løpet av 2015 foregå flere ulike type arrangement der kommunens satsning på 

folkehelse og friluftsliv får økt oppmerksomhet. Månedlige aktiviteter er lagt inn i årsplan, som 

justeres etter hvert.  Et av målene for kommunes satsning på folkehelse er varige resultater i form 

økt deltakelse i ulike aktiviteter og friluftsliv i alle deler av befolkningen. 

 

 

RÅDMANNENS FORSLAG TIL INNSTILLING : 
 

Fauske kommune vil støtte opp om Friluftslivets År 2015 og arbeide for målene om å gi 

friluftsliv økt oppmerksomhet og varlig resultater i form av økt deltakelse i friluftsliv i 

alle deler av befolkningen. 

 

Kommunen vil: 

 Støtte opp om lokale arrangement og aktiviteter i Friluftslivets År. 

 Vektlegge hensyn til friluftsliv i kommunens planarbeid. 

 Stimulere kommunens barnehager og skoler til å bruke naturen til leik og læring. 

 Satse på stien som aktivitetsanlegg. 

 Bruke friluftsliv som et positivt virkemiddel i kommunens folkehelsearbeid. 

 Arrangere Ordførerens tur; - åpen tur med Ordføreren som turleder. 

 Stille opp på bålsamtale eller annen møte med friluftsorganisasjonene i 

kommunen 

 

 

FOR-014/15 VEDTAK-  16.03.2015 
 

Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 

INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 

Fauske kommune vil støtte opp om Friluftslivets År 2015 og arbeide for målene om å gi 

friluftsliv økt oppmerksomhet og varlig resultater i form av økt deltakelse i friluftsliv i 

alle deler av befolkningen. 

 



Kommunen vil: 

 Støtte opp om lokale arrangement og aktiviteter i Friluftslivets År. 

 Vektlegge hensyn til friluftsliv i kommunens planarbeid. 

 Stimulere kommunens barnehager og skoler til å bruke naturen til leik og læring. 

 Satse på stien som aktivitetsanlegg. 

 Bruke friluftsliv som et positivt virkemiddel i kommunens folkehelsearbeid. 

 Arrangere Ordførerens tur; - åpen tur med Ordføreren som turleder. 

 Stille opp på bålsamtale eller annen møte med friluftsorganisasjonene i 

kommunen 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

 

 

 

 

  



 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   15/3313      

      Arkiv sakID.:   15/779  Saksbehandler:  Even Ediassen  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    015/15 FORMANNSKAP Dato:  16.03.2015 

  KOMMUNESTYRE  26.03.2015 

 

 

 

KOMMUNIKASJONSSTRATEGI 2014 - 2016 - MULIGHETSSTUDIER FOR SALTEN 

   

 
Vedlegg: Som vedlegg følger 

- Særskutskrift fra regionrådets behandling SR sak 04/15 

- Saksfremlegg SR sak 05/15 

- Vedtatt kommunikasjonsstrategi 

- Ideliste 

 

Sammendrag: 
 

Som del av arbeidet med «Mulighetsstudier for Salten» er det utarbeidet et forslag til 

kommunikasjonsstrategi for prosessen fremover. 

 

Saksopplysninger: 

 

Gjennom kommunikasjonsstrategien ønsker Salten Regionråd å sikre forståelse av de 

kommunikasjonsutfordringene en slik reform innebærer, opptre koordinert, og sørge for 

framdrift gjennom felles tiltak. Innbyggerne skal oppleve prosessen som åpen, inkluderende og 

at de har fått mulighet til å medvirke.  

 

Kommunikasjonsstrategien har nå vært behandlet i Regionrådet (se vedlegg) og er sendt ut til 

samtlige 9 kommuner som må politisk behandle dokumentet. Hensikten er å få bekreftet at 

samtlige kommuner slutter seg til kommunikasjonsstrategien som grunnlag for videre arbeide 

med informasjon og kommunikasjon ifm kommunereformen. 

 

Saksbehandlers vurdering: 

 

Rådmannen er av den oppfatning at vedlagte dokument vil danne et godt grunnlag for 

kommunikasjon med ulike aktører og interessenter i perioden fremover før en avgjørelse blir tatt 

mht fremtidig kommunestruktur. All erfaring dokumenterer at god kommunikasjon styrker 

prosessen fremover. 

 

Hver kommune som deltar i utredning av kommunestruktur kan søke Kommunal- og 

moderniseringsdepartementet om støtte på inntil 100 000 kroner til informasjon og folkehøring. 

Rådmannen foreslår at Salten Regionråd sender en samlet søknad til KMD på vegne av 

kommunene i Salten, hvor midlene, eller deler av disse, brukes til å følge opp tiltak gjennom 

kommunikasjonsstrategien. 

 



I vedlagte kommunikasjonsstrategi med tiltaksliste foreslås det tiltak som kan bidra til økt 

kommunikasjon omkring prosessen med den nye kommunereformen. Det foreslås både regionale 

og lokale tiltak.  

 

RÅDMANNENS FORSLAG TIL INNSTILLING : 
 

Kommunestyret slutter seg til den fremlagte kommunikasjonsstrategi 

 

Kommunestyret slutter seg til at det sendes en samlet søknad til KMD på vegne av 

kommunene i Salten, om midler til å dekke kostnader tilknyttet informasjon og 

folkehøring. 

 

 

FOR-015/15 VEDTAK-  16.03.2015 
 

Siv Anita Johnsen Brekke (AP) foreslo nytt  2. avsnitt: 

Kommunestyret ber om at det sendes søknad til KMD om midler til å dekke kostnader 

tilknyttet informasjon og folkehøring. 

 

 

AP’s forslag 2. avsnitt ble enstemmig vedtatt. 

Rådmannens forslag med AP’s forslag ble enstemmig vedtatt. 

 

 

INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 

Kommunestyret slutter seg til den fremlagte kommunikasjonsstrategi 

 

Kommunestyret ber om at det sendes søknad til KMD om midler til å dekke kostnader 

tilknyttet informasjon og folkehøring. 

 

Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

 

 

 

 

  



 FAUSKE KOMMUNE  
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      JournalpostID:   15/1628      

      Arkiv sakID.:   15/395  Saksbehandler:  Ing-Mari Nilsen  
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Sak nr.:    016/15 FORMANNSKAP Dato:  16.03.2015 

 

 

 

OPPTAK AV STARTLÅNSMIDLER FRA HUSBANKEN TIL VIDEREFORMIDLING 

FOR 2015 

   
Vedlegg: Ingen 

  

Sammendrag: 
I 2014 er det samlet bevilget kroner 10 200 000,- i startlån. Ca. 17 % utgjør 

forhåndsgodkjenninger. Utbrukte midler utgjør ca. kroner 4 000 000,-. Av disse er det er gitt 

forlenget frister på vedtak (tilbud) av startlån på kroner 2 700 000,-.  

 

Ny forskrift fra kommunal- og moderniseringsdepartement trådde i kraft 01.04.2014. Våre nye 

retningslinjer for startlån vedtatt i K-sak nr. 117/14 av 16.12.2014. Disse baserer seg på de nye 

forskriftene. I 2014 er bevilgningene basert på de nye forskriftene der de vanskeligstilte er 

prioritert.  

Det er fortsatt stor etterspørsel etter startlån. Det er flere søknader om fullfinansiering for de som 

ikke oppnår lån i private banker. Det jobbes med prosjekter fra «leie til eie» hvor startlån er et 

sentralt virkemiddel. 

 

Pr. 31.12.14 har Fauske kommune en total låneportefølje på ca. kroner 51 000 000,- som utgjør 

260 lån. Boligtilskuddene utgjør ca. kroner 1 900 000,- fordelt på 30 tilskudd. 

 

Basert på erfaringer i boligmarkedet på Fauske er det i perioder for få boliger som tilfredsstiller 

behovet og økonomien til flere av dem som får tilbud om startlån. Derav forlenget frister til flere 

av tilbudene. 

 

Porteføljen inneholder også en del tidligere etableringslån. Startlån ble innført i januar 2003. 

Fauske kommune har ikke hatt noen tap på lånene siden startlån ble innført. Tapsrisikoen 

fordeles med 25 prosent av startlånets restgjeld på tapstidspunktet av kommunen, staten tar 

tapsrisikoen for de siste 75 % prosentene. 

 

Saksbehandlers vurdering: 

 

Med bakgrunn i de nye forskriftene og retningslinjene vil det med stor sannsynlighet bli økt 

etterspørsel etter startlån. Også etterspørsel etter fullfinansiering vil være aktuelt i flere tilfeller.  

Basert på erfaringer, utbrukte midler fra 2014, boligmarkedet i Fauske anser vi ut fra en 

totalvurdering et nytt opptak på kroner 10 000 000,- som tilstrekkelig. 

 

 

 

 



RÅDMANNENS FORSLAG TIL INNSTILLING : 
 

Kommunestyret godkjenner at det søkes om nye opptak av startlånsmidler fra den Norske 

stas Husbank til videreformidling for 2015 på kroner 10 000 000,-. 

 

 

FOR-016/15 VEDTAK-  16.03.2015 
 

Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 

INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 

Kommunestyret godkjenner at det søkes om nye opptak av startlånsmidler fra den Norske 

stas Husbank til videreformidling for 2015 på kroner 10 000 000,-. 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 
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SØKNAD OM TILSKUDD FRA NÆRINGSFONDET TIL HOVEDPROSJEKT PÅ 

SJØNSTÅ GÅRD 

   

 
Vedlegg: Søknaden om tilskudd 

Tidsplan for prosjektet  

Søknaden om støtte som er innvilget av Nordland Fylkeskommune. 

 

 

Saksopplysninger: 

 

Stiftelsen Sjønstå gård søker om kr 275 000 i 2015, kr 275 000 i 

2016 og kr 200 000 i 2017 i tilskudd fra Fauske kommunes næringsfond til del-finansiering 

av et hovedprosjekt. Stiftelsen Sjønstå Gård eier hovedprosjektet og det er allerede innvilget 

kr 1 100 000 fra Nordland fylkeskommune til gjennomføringen. Selv om Sjønstå Gård har fått 

innvilget et tilskudd fra Nordland fylkeskommune trenges ytterlig finansiering for å få 

realisert hovedprosjektet. Målet med det treårige hovedprosjektet er at Sjønstå med nasjonalt 

unike kulturminner skal utvikles til en destinasjon for opplevelser, formidling av kunnskap og 

verdiskaping. Utviklingen skal gi nye tilbud til reiselivsnæringen i Salten og varige 

arbeidsplasser. 

 

Fauske kommune innvilget i 2013 kr 130 000 i tilskudd til et forprosjekt som gikk til å utrede 

og berede grunnen for det hovedprosjektet som det nå søkes om støtte til. Forprosjektet er 

avsluttet med godt resultat og utbetalingsanmodning er sendt inn. 

 

Saksbehandlers vurdering: 

 

Området rundt Sjønstå og Sjønstå gård utgjør viktige kulturminner fra en svunnen tid og som 

det er viktig å ta vare på for ettertiden. Hovedprosjektet det nå søkes om midler til har til 

hensikt nettopp å bidra til dette. Målet er å få på plass tilbud som evner å formidle historien og 

kulturen fra stedet til nye generasjoner lokalt og regionalt samt til øvrige tilreisende og 

samtidig ta vare på stedet gjennom en skånsom bruk. Hovedprosjektet vil søke å favne både 

industristedet Sjønstå og den langt eldre gården og se disse i sammenheng i den videre 

utviklingen av området. 

 

Sjønstå gård er en av tre gjenværende klyngetun i Norge og det eneste av sitt slag i Nord-

Norge. Gården er totalfredet av riksantikvaren og utgjør en kulturskatt av de sjeldne. I 

severdighetsverdi kan den med stor sannsynlighet sammenliknes med Kjerringøy gamle 

handelssted i Bodø. Det sier samtidig mye om hvilket potensial som ligger i gården og i det å 

legge til rette for økt besøk av betalende gjester og annen aktivitet som generer inntekter på 

gården.  



 

Gården har lenge levd et tilbaketrukket og bortgjemt liv, selv et stort flertall av kommunens 

innbyggere kjenner ikke til dens eksistens og historie. Stiftelsen Sjønstå gård har de senere år 

gjort en enorm innsats med å få satt gården i stand blant annet med betydelig økonomisk 

bistand fra Riksantikvaren. Det frivillige arbeidet må sies å ha vært formidabelt, samtidig som 

det har vært målrettet. 

 

For Fauske kommunes vedkommende utgjør gården en kulturskatt av de sjeldne. Stiftelsen 

Sjønstå gård ønsker gjennom sitt arbeid, som i høy grad er dugnadsbasert, å medvirke til at 

gården blir en viktig reiselivsdestinasjon og kulturarena i kommunen. Gården ligger i så måte 

i krysningspunktet mellom fiskarbonden og det moderne industrisamfunnet representert ved 

gruvedriften og gruvehistorien i Sulitjelma. Gården ligger ved siden av de gamle 

utskipningsanleggene for kobbermalm ved Sjønstå. Her ligger også Folkets hus Sjønstå – et 

annet av kulturminnene i området og som er fra en annen viktig historisk epoke for 

kommunen. Det er viktig å merke seg at stiftelsen Sjønstå gård har et godt samarbeid med 

Folkets hus Sjønstå. 

 

Det er prisverdig at stiftelsen Sjønstå gård har brukt tusenvis av dugnadstimer i arbeidet med å 

ta vare på denne gården. Og det er prisverdig at det arbeides mot en driftsmodell som kan gi 

gården positiv økonomisk inntjening. På sikt vil den bli mindre avhengig av offentlige 

tilskudd for å sikre videre drift og utvikling.  

 

FAUNA har gjennom sin reiselivssatsing de siste årene jobbet med å bidra til å trekke Sjønstå 

gård fram i lyset. Vi ser at gården har et stort uutnyttet potensial som reiselivsattraksjon og at 

den er godt tilrettelagt for å kunne utnyttes i opplevelsesturisme. 

 

Videre arbeid 

Stiftelsen Sjønstå gård vil i prosjektperioden oppleve at arbeidet de har gjort over en årrekke 

styrkes ytterligere og gis mulighet til å bli en større del av besøksnæringen i kommunen. I 

tillegg vil det avstedkomme nytt pågangsmot og entusiasme blant ildsjelene som jobber med å 

ta vare på denne kulturperlen.  

 

Det vil også sende signal til så-vel Nordland Fylke som har vist at det har tro på prosjektet 

som vilje fra kommunen til å ta vare på kulturminner som er fredet under kulturminneloven. 

Videre vil et prosjekt som dette med stor sannsynlighet utløse også andre midler som vil 

kunne brukes i samme øyemed – nemlig å fremme kulturminnet Sjønstå Gård.  

 

Med tilskudd fra kommunen gis stiftelsen anerkjennelse og støtte i med arbeidet til å finne 

løsninger som vil sikre framtidig økonomisk bærekraft for kulturminnet, og bidra til at Sjønstå 

gård settes i stand til å kunne få en bærekraftig drift og økonomi i årene som kommer.  

 

En innvilgelse av søknaden er et viktig signal ovenfor Riksantikvaren og andre potensielle 

finansieringskilder om at Fauske kommune anser seg som forvalter av nasjonale kulturminner 

og ønsker å bidra til at allmenheten får tilgang til og kunnskap om viktige kulturhistoriske 

forhold.  

 

Stiftelsen Sjønstå gård har lenge samarbeidet med blant annet Folkets hus Sjønstå om felles 

satsninger rettet mot publikum. Ved å gi støtte til dette prosjektet vil kommunen bidra til at 

dette samarbeidet ytterligere intensiveres og videreutvikles, da en suksess for Sjønstå gård i 

høy grad er avhengig av et nært samarbeid med Folkets hus Sjønstå – fordi de to 



institusjonene i felleskap bidrar til å fortelle historien til hele området fra bondesamfunn til 

industrisamfunn. 

 

RÅDMANNENS FORSLAG TIL VEDTAK : 
 

Fauske kommune gir et tilskudd med kr 200 000 i 2015, kr 200 000 i 2016 og kr 200 

000 i 2017 i støtte fra Fauske kommunes næringsfond i støtte til Stiftelsen Sjønstå 

Gård sitt hovedprosjekt. 

 

Tildelingen gis i henhold til standardvilkår for tildeling fra næringsfondet. 

 

Beløpet gis som bagatellmessig støtte i tråd med EØS-avtalen, jf. forskrift av 14. 

november 2008 nr. 1213, § 2. Det kan tildeles en samlet støtte til foretak på inntil 200 

000 euro i en periode på tre regnskapsår. Det er et vilkår for tildelingen at 

støttemottakeren gir skriftlig tilbakemelding om eventuell annen bagatellmessig støtte 

foretaket har mottatt i de foregående budsjettår, samt inneværende budsjettår, og at 

den samlede bagatellmessige støtten fra ulike støttegivere ikke overstiger 200 000 

euro.  

 

 

FOR-004/15 VEDTAK-  03.02.2015 
 

Rådmannens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 

 

VEDTAK: 

Fauske kommune gir et tilskudd med kr 200 000 i 2015, kr 200 000 i 2016 og kr 200 

000 i 2017 i støtte fra Fauske kommunes næringsfond i støtte til Stiftelsen Sjønstå 

Gård sitt hovedprosjekt. 

 

Tildelingen gis i henhold til standardvilkår for tildeling fra næringsfondet. 

 

Beløpet gis som bagatellmessig støtte i tråd med EØS-avtalen, jf. forskrift av 14. 

november 2008 nr. 1213, § 2. Det kan tildeles en samlet støtte til foretak på inntil 200 

000 euro i en periode på tre regnskapsår. Det er et vilkår for tildelingen at 

støttemottakeren gir skriftlig tilbakemelding om eventuell annen bagatellmessig støtte 

foretaket har mottatt i de foregående budsjettår, samt inneværende budsjettår, og at 

den samlede bagatellmessige støtten fra ulike støttegivere ikke overstiger 200 000 

euro.  

 

NYE OPPLYSNINGER I SAKEN 

 

Fauske kommune har på ny vurdert om tilskuddet kan falle inn under bestemmelsene om 

bagatellmessig støtte i tråd med EØS-avtalen, jf. forskrift av 14. november 2008. nr. 1213, § 

2.  

 

Da Stiftelsen Sjønstå gård fortsatt ikke driver noen form for økonomisk aktivitet faller 

tilskuddet utenfor reglene om bagatellmessig støtte. Stiftelsen har ikke drevet noen 

kommersiell aktivitet. Det har vært en organisasjon som har ivaretatt sosiale og kulturelle 

funksjoner basert på i det alt vesentlige dugnadsinnsats.  

 



 

 

RÅDMANNENS FORSLAG TIL VEDTAK: 

 

Fauske kommune gir et tilskudd med kr 200 000 i 2015, kr 200 000 i 2016 og kr 200 

000 i 2017 i støtte fra Fauske kommunes næringsfond i støtte til Stiftelsen Sjønstå 

Gård sitt hovedprosjekt. 

 

Tildelingen gis i henhold til standardvilkår for tildeling fra næringsfondet. 

 

 

FOR-017/15 VEDTAK-  16.03.2015 
 

Arne B. Vaag (V) stilte spørsmål med egen habilitet. 

Vaag ble enstemmig erklært habil. 

 

Rådmannens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 

 

VEDTAK: 

Fauske kommune gir et tilskudd med kr 200 000 i 2015, kr 200 000 i 2016 og kr 200 

000 i 2017 i støtte fra Fauske kommunes næringsfond i støtte til Stiftelsen Sjønstå 

Gård sitt hovedprosjekt. 

 

Tildelingen gis i henhold til standardvilkår for tildeling fra næringsfondet. 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

 
Utskrift sendes:     

Enhetsleder plan/utvikling    

Fauna til videre forføyning    

 

 

 

  



 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   15/2789      

      Arkiv sakID.:   15/641  Saksbehandler:  Aud-Helene Dragland  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Formannskap 
 

Sak nr.:    018/15 FORMANNSKAP Dato:  16.03.2015 

 

 

 

SØKNAD OM SKJENKEBEVILLING AV ALKOHOL - FAUSKE JERNBANEKAFE 

TAKEOVER AS 

   

 
Vedlegg: Søknad m/vedlegg 

 

Sammendrag: 
 

Det er ny eiere ved Fauske Jernbanekafe. I den forbindelse er det fremmet søknad om skjenking 

av øl, vin og brennevin fra Fauske Jernbanekafe Takeover a/s. 

Fauske Jernbanekafe holder til i Jernbanegt. 19 på Fauske 

 

Saksopplysninger: 

 

I søknaden er det gitt de nødvendige opplysninger mht: 

1. Selskapet som søker bevillingen 

2. Type virksomhet 

3. Skjenkelokale 

 

Det foreligger også nødvendig dokumentasjon for å vurdere vandelskravene for de involverte. 

 

Alkohollovens § 1-7 setter krav om dokumenterte kunnskaper om alkoholloven for de som skal 

godkjennes som styrer/stedfortreder. I dette tilfellet er det fremlagt dokumentasjon på både styrer 

og stedfortreder om bestått kunnskapsprøve 

 

Det er ikke framsatt noen merknader vedrørende vandel for noen av de involverte fra 

Skatteoppkreveren i Fauske, Kommuneoverlegen og Salten politidistrikt. 

 

Saksbehandlers vurdering: 

 

Rådmannen har vurdert søknaden i henhold til våre alkoholpolitiske retningslinjer og funnet at 

det innstilles positivt i denne saken. 

 

 

RÅDMANNENS FORSLAG TIL VEDTAK : 
 

Fauske Jernbanekafe Takeover AS  – org.nr:  914 562 449 – gis bevilling for skjenking 

av øl, vin og brennevin på følgende vilkår: 

 

Type bevilling:  Alminnelig 



Skjenkested:   Kafe, veranda og utgang fra kafe.   

Type virksomhet:  Kafe/kafeteria 

Skjenketid:   08:00 - 02.00 

Styrer/Stedfortreder:  Åge Eirik Ellingsen / Rita Reppen Svendsen 

 

Bevillingsperioden er: 13.02.2015 - 30.06.2016. 

 

 

FOR-018/15 VEDTAK-  16.03.2015 
 

Rådmannens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 

 

VEDTAK: 

Fauske Jernbanekafe Takeover AS  – org.nr:  914 562 449 – gis bevilling for skjenking 

av øl, vin og brennevin på følgende vilkår: 

 

Type bevilling:  Alminnelig 

Skjenkested:   Kafe, veranda og utgang fra kafe.   

Type virksomhet:  Kafe/kafeteria 

Skjenketid:   08:00 - 02.00 

Styrer/Stedfortreder:  Åge Eirik Ellingsen / Rita Reppen Svendsen 

 

Bevillingsperioden er: 13.02.2015 - 30.06.2016. 

 

Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

 
Utskrift sendes:     

Enhetsleder helse til videre forføyning    

 

 

 

  



 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   15/1919      

      Arkiv sakID.:   15/465  Saksbehandler:  Berit Vestvann Johnsen  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    019/15 FORMANNSKAP Dato:  16.03.2015 

  KOMMUNESTYRE  26.03.2015 

 

 

 

NYVALG ETTER BORTGANG - BERNT GØRAN LUND 

   

 
Vedlegg: Oversikt over verv – Bernt Gøran Lund 

 

Sammendrag: 
 

Det bes om at det gjennomføres nyvalg etter Bernt Gøran Lunds bortgang. 

 

Etter kommuneloven § 16 tredje ledd skal det, med unntak av kommunestyret, velges nytt 

medlem selv om det er valgt varamedlem. Organet skal suppleres fra den samme gruppe som den 

uttredende tilhørte. Viser det seg at denne fremgangsmåten fører til at et kjønn vil bli representert 

med mindre enn 40 prosent av medlemmene i organet, skal det så langt det er mulig velges nytt 

medlem fra det underrepresenterte kjønn. 

 

RÅDMANNENS FORSLAG TIL INNSTILLING : 
 

1. Som nytt medlem i kommunestyret for AP rykker følgende opp: 

 Cecilie R. Amundsen, Furutoppen 3, 8209 Fauske 

 

2. Etter valglovens § 14-2 suppleres varamedlemslista til kommunestyre med følgende 

varamedlem: 

 Iris Bjørnmyr, Myrveien 46, 8230 Sulitjelma 

 

3. Etter kommunelovens § 16 tredje ledd velges som medlem i driftsutvalget: 

 ................................... 

 

4. Etter kommunelovens § 16 tredje ledd velges som representant til kulturutvalget – 

Salten Kultursamarbeid: 

 ……………………… 

 

5. Som ny mannlig meddommer til Salten Tingrett fram til 31. desember 2016 velges: 

 ……………………… 

 

6. Etter kommunelovens § 16 tredje ledd velges som nytt medlem til komiteen for 

kulturprisen: 

 ……………………… 

 

7. Etter kommunelovens § 16 tredje ledd velges som ny leder i komiteen for kulturprisen: 



 ……………………… 

 

 

FOR-019/15 VEDTAK-  16.03.2015 
 

Saken oversendes kommunestyret uten realitetsbehandling i formannskapet. 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

 

 

 

 

  



 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   15/3673      

 Arkiv sakID.:   15/867  Saksansvarlig:  Berit Vestvann Johnsen  
 

Sak nr.:    020/15 FORMANNSKAP Dato:  16.03.2015 

 

 

 

REFERATSAKER I PERIODEN 
  

 

Sammendrag: 
 

 Dok.ID Arkivsak ID Brevdato    Avsender/Mottaker Tittel 

 15/1796 U 15/434 29.01.2015 Kobberløpet SØKNAD OM STØTTE TIL 

KOBBERLØPET 2015 

 15/3897 I 15/899 26.02.2015 Fauske Næringsforum STIFTELSESMØTE - 

ETABLERING AV FAUSKE 

GÅRDEIERFORENING 

 

 

 

 

 

FOR-020/15 VEDTAK-  16.03.2015 
 

Dokumentene ble tatt til orientering. 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


